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František Krejčiřík 

 

František Krejčiřík se narodil 8. března 1941 ve Starém Městě u Uherského Hradiště. 

Tady absolvoval základní školu. Po základní škole nastoupil do učení v Mohelnici, kde 

se vyučil strojním zámečníkem. Po ukončení učiliště nastoupil do zaměstnání do 

továrny Moravan v Otrokovicích. Tady se podílel na výrobě letadel. Poté se 

přestěhoval do Hodonína. Tady se oženil a žije tu dosud. Má dva syny.  

Hokej začal hrát jako žák na základní škole. V té době se hokej král na rybníku nebo 

plácku, na který se nastříkala v zimě voda a zamrzla. Jako žák hrál ve Starém Městě na 

postu brankáře. V padesátých letech začal jezdit do Hodonína a dostal se do Dukly 

Hodonín, hodonínského klubu, V Hodoníně byl druhý zastřešený stadion v republice.  

Stadion se postavil současně s hodonínskou elektrárnou. Byl velký zájem o postavení 

stadionu. Přestoupil do Dubňan, kde pracoval na šachtě, a hlavně hrál hokej. Tady 

strávil asi šest let.  Vojenskou služby vykonával v Hodoníně se spojitosti právě 

s hokejem. Po přestupu do Dubňan hrál dále jako gólman. Nejlepším obdobím pro něj 

bylo, když hrál za Duklu Hodonín. Nejhorším zápasem byl zápas s Duklou, ale to hrál 

ještě za Staré Město.  

V roce 1968 po vpádu sovětských vojsk a následně v období normalizace se hokej hrál 

dál, ale byly patrné určité snahy o vliv a dění a fungování klubu. Fungování 

hodonínského hokeje zaštiťovaly místní podniky jako Lignit, elektrárna, armaturka. 

Někteří hráči byli zaměstnanci hodonínských podniků. V této době jsem hrál v Dukle i 

pan Krejčiřík, celkem dva roky. Trénovalo se převážně v ranních hodinách, občas byl 

problém s vybavením, které hráči moc často nedostávali.  

 

Po ukončení aktivního hraní se v Hodoníně stal trenérem žáků. Jako trenér stál u zrodu 

hokejových tříd na ZŠ Mírové náměstí, bylo to ve školním roce 1975 – 1976. V této 

třídě byl např. Roman Straka, Bohuš Svítil, Tomáš Zapletal. 

Trénovalo se s dětmi a byla dobrá spolupráce školy a hokejového klubu. Trénoval 

s různými kolegy trenéry a trénoval od žáků až po dorost. 

Někteří hráči se dostali do jiných klubů. Kempný se dostal do dospělé reprezentace 

republiky.  

 

V roce 1989 byla doba pro hokej složitější. Zimák začal zase trochu fungovat za 

podpory některých hodonínských podniků, také rodiče se výrazně finančně podíleli 

Nikdo se n echtěl do ničeho pouštět a nebyly k tomu ani mnoho prostředků. Hokej 

začal pomalu upadat až úplně skončil a skončil také pan Krejčiřík. Hodonínský hokej 

byl obnoven v roce 1999. 

Za svoji trenérskou činnost v hokeji byl František Krejčiřík oceněn.  


